
 

 
 

 
 

Secretariaat fractie SP 
Molengraafseweg 11  
5281 LN  BOXTEL 

Uw datum / kenmerk:  Behandeld door: Johan Michielsen 

Registratiedatum: 25 april 2018 Telefoonnummer: 0411-655213 

Ons kenmerk: GC18.01985 Aantal bijlagen:  

Datum: 12 juni 2018 Verzenddatum:  

    
NederlandVraag obv Reglement van Orde 

Onderwerp: Vraag obv Reglement van Orde 
 
 
 
Geachte fractie SP, 
 
In uw brief van 24 april jl. legt u ons college een aantal vragen voor ex artikel 37 over de wijze 
waarop arbeidsmigranten in onze gemeente gehuisvest zijn.  
 
Voordat wij concreet in gaan op uw vragen kunnen wij u in het algemeen informeren over de 
stappen die wij binnen de organisatie ondernemen om zicht te krijgen op de feiten rondom de in 
de gemeente Boxtel gehuisveste arbeidsmigranten. 
 
Boxtel neemt deel aan een project genaamd ‘Buitenom’. 
In de eerste plaats neemt onze gemeente in Meierij-verband deel aan het project ‘Buitenom’, 
een project van de Landelijke Stuurgroep Interventie (LSI). In het kader van dat project  zijn wij 
gestart met een serie bezoeken aan adressen waarvan wij signalen krijgen dat in het pand of de 
panden op dat adres arbeidsmigranten gehuisvest zouden zijn.  
Het onderzoek is erop gericht om in breder verband zicht te krijgen op: 
1. De vraag of er op die adressen arbeidsmigranten gehuisvest zijn; 
2. Zo ja, of zij daar veilig gehuisvest zijn; 
3. Of er sprake is van over-bewoning conform de geldende bestemmingsplan regels; 
4. Er wordt door de arbeidsinspectie bekeken of de daar woonachtige bewoners loon naar 

werken krijgen en of de af te dragen bijzondere kosten in lijn zijn met de faciliteiten die zij 
geleverd krijgen; 

5. Of de daar woonachtige bewoners conform de regels van de Basisregistratie Personen, in 
onze gemeente geregistreerd zijn. 

 
Mocht uit de gebrachte adresbezoeken blijken dat er zaken aan het licht komen die niet aan de 
Nederlandse wet of gemeentelijke regels voldoen, wordt daar in het belang van de bewoners en 
de omwonenden sturend in opgetreden. Als een adresbezoek het gevolg is van vragen of 
klachten van omwonenden worden de omwonenden in de gesprekken betrokken. 
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Uw vragen: 

1. Is het bekend hoeveel arbeidsmigranten er momenteel in de gemeente Boxtel 
woonachtig zijn? Zo ja, over hoeveel mensen hebben we het dan? 

Nee. Exacte aantallen zijn niet bekend. Dit wordt voornamelijk veroorzaakt door een tweetal 
zaken:  

 In de eerste plaats hoeven arbeidsmigranten uit de EU zich pas te laten registreren in de 
gemeente waar zij wonen vanaf het moment dat zij 4 maanden in een gemeente wonen. 
Omdat ook veel migranten seizoensgebonden aangetrokken worden en dus korter dan 4 
maanden aaneengesloten in Nederland verblijven, valt een deel van de migranten buiten de 
plicht om zich te laten registreren als inwoner en blijven zij daarmee buiten het zicht van 
onze organisatie; 

 In de tweede plaats blijkt uit onderzoek dat veruit de meeste arbeidsmigranten uit Oost-
Europa door uitzendbureaus in het land van herkomst geworven worden. Zij worden slecht 
tot niet door deze uitzendbureaus geïnformeerd over hun rechten en plichten en over 
landelijke en gemeentelijke regels als zij in Nederland aan het werk gaan. Déze gang van 
zaken heeft tot gevolg dat er een aantal migranten in onze gemeente woont, dat zich zelfs 
na die vier maanden niet laat registreren, omdat niemand hen op die noodzaak gewezen 
heeft.  

Wij verwachten echter dat wij een redelijk betrouwbaar beeld krijgen van de heersende      
praktijk van de in onze gemeente actieve uitzendbureaus en hebben ons voorgenomen om: 

 met die bureaus afspraken te gaan maken over registratie in de BRP en 
informatievoorziening aan migranten die via hen in Boxtel gehuisvest worden; 

 de betreffende bewoners actief te benaderen en hen van informatie te voorzien in hun eigen 
taal.  

Met deze maatregelen gaan we sturen op een verandering in de praktijken zoals we die tot op 
heden bij de adresbezoeken hebben aangetroffen en die wij na verzoeken en klachten van 
omwonenden hebben gekregen. 
 
2. Is het bekend voor hoeveel arbeidsmigranten er de komende maanden nog woonruimte 

dient te worden gezocht dan wel gecreëerd? Zo ja, hoeveel? 
In verband met de hiervoor aangegeven gang van zaken kunnen wij geen exacte aantallen 
arbeidsmigranten aan geven voor wie geschikte woonruimte gerealiseerd moet worden. 
Bijkomend punt is nog, dat tijdens de adresbezoeken in de meerderheid van de gevallen blijkt 
dat er meer mensen dan gemiddeld op een adres woont. Wat wij bij de adresbezoeken doen is 
controleren hoeveel mensen er op een adres woonachtig zijn, en hoe zich dit verhoudt tot de 
geldende bestemmingsplanregels. Als blijkt dat er sprake is van over-bewoning volgens de 
huidige bestemmingsplannen wordt een procedure gestart om aan die over-bewoning een 
einde te maken; 
 
3. Bent u het met ons eens over de verantwoordelijkheden die werkgevers op dit gebied 

hebben? Ziet u op dit moment discrepanties tussen deze verantwoordelijkheden en 
de huidige praktijk van alledag? Kunt u aangeven welke dat zijn? 

Wij beraden ons, aan de hand van de feitelijk vastgestelde situatie, waar de grenzen van de 
gemeentelijke zorgplicht ophoudt en waar die begint bij de bedrijven die voor hun 
bedrijfsvoering arbeidsmigranten aantrekken of ‘leveren’. Zodra wij aan de hand van de 
aangetroffen situaties en de gesprekken met omwonenden een goed beeld hebben van wat 
zich in onze gemeente op het vlak van de huisvesting van arbeidsmigranten voordoet, zullen wij 
in overleg treden met zowel de werkgevers die arbeidsmigranten inzetten als met de 
uitzendbureaus die de arbeidsmigranten leveren en in veel gevallen gelijktijdig zorgen voor 
huisvesting.  
Onderzoek naar deze problematiek in het land, in onze provincie en in onze regio leert ons dat 
het geen op zichzelf staand probleem is en dat bij de aangetrokken economie nagenoeg alle 
gemeenten in Nederland, voor dezelfde of vergelijkbare vraagstukken staan. Wij trekken in dit 
specifieke verband landelijk en met de gemeenten in onze regio op. Dit doen we in een poging 
om op zijn minst binnen de Meierij een eensluidend beleid op het huisvesten van 
arbeidsmigranten vast te stellen. Daarmee willen we onbedoelde gevolgen zoals ‘een waterbed 
effect’ en het verschuiven van de problematiek naar het grondgebied van gemeenten die later 
zijn in het vaststellen van regels voorkomen. 
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4. Kunt u zich verenigen met de rol van de gemeente zoals hiervoor geschetst? Kunt u 
aangeven of deze rollen momenteel naar behoren worden ingevuld? Waar liggen 
eventuele lacunes? 
- Toezicht en handhaving met betrekking tot het gebruik van onroerend goed: Het 
   voorkomen en bestrijden van illegale en ongewenste vormen van bewoning; 
Uiteraard. Dit is een van de basisrollen die wij als gemeente te vervullen hebben. De intensiteit 
van de handhaving vraagt dat er mogelijk capaciteitsuitbreiding op dit onderdeel nodig is. 
 
- Het op orde hebben en houden van de (basis)registratie personen; 
Ook dit is een van de basisrollen van de gemeentelijke administratie; 
 
- Regulering middels verordeningen; 
Zoals het er op dit moment voor staat lijkt regulering in de vorm van verordeningen, 
bestemmingsplannen en overeenkomsten tussen de verschillende partijen die een rol in dit 
vraagstuk te vervullen hebben, het meest voor de hand liggend om te doen. Tenzij de praktijk in 
de komende maanden ons een andere indruk geeft, nemen wij ons voor om een verbetering ten 
opzichte van de huidige praktijk te bewerkstelligen zoals door uw fractie wordt gezien; 
 
- Het, waar mogelijk, faciliteren van werkgevers met betrekking tot de huisvesting; 
Het is inmiddels duidelijk dat wij in ieder geval in overleg moeten gaan met werkgevers en 
uitzendbureaus om een verbetering in de huidige praktijk te bewerkstelligen. Dat zal op zijn 
minst een vorm van samenwerking moeten worden. Vanuit onze gemeente in de zin van het 
aanpassen van vigerende regelgeving om het op een betere manier huisvesten van 
arbeidsmigranten mogelijk te maken. Ons college heeft daartoe in het coalitieprogramma al een 
aanzet gegeven door open te staan voor alternatieve woonvormen voor  haar inwoners.  
De rol van de werkgevers en uitzendbureaus zal daarbij in gesprekken moeten worden 
besproken, onderhandeld en vastgesteld.  
 
5. Vinden er gesprekken plaats met werkgevers? Kunt u aangeven wat daarvan de 

resultaten en/of actiepunten zijn? 
 
In het verleden is zowel door de wethouder als e burgemeester op verschillende 
contactmomenten met de werkgevers in een presentatie of gesprek het onderwerp aan de orde 
gesteld. Het enthousiasme om samen te werken op dit onderwerp was tot op heden niet erg 
groot. Om de gesprekken over dit onderwerp met werkgevers opnieuw zinvol te starten, lijkt het 
ons beter eerst een goed beeld te hebben van de feiten, behoeften en ongewenste praktijken bij 
het huisvesten van arbeidsmigranten. Wij verwachten dat wij aan de hand van de 
adresbezoeken een goed overzicht gaan krijgen van de heersende praktijk. Op basis van die 
resultaten en bevindingen zullen wij een agenda op gaan stellen om met werkgevers en 
uitzendbureaus in gesprek te gaan.  
 
Wij gaan er vanuit u voldoende te hebben geïnformeerd. 
 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Boxtel, 

 

 

 

 

 

 

De secretaris, De burgemeester,  
drs. H.A.M. van Berkel M. Buijs 


